
Klima og Byudvikling 

Teknik- og Miljøforvaltningen  

Besvarelse vedrørende affaldshåndtering i 
Mjølnerparken 

Medlem af Borgerrepræsentationen Kashif Ahmad (B) har den 11. juli 

2025 stillet følgende spørgsmål til Teknik- og Miljøforvaltningen. 

Spørgsmål 

Jeg er blevet kontaktet af en beboer i Mjølnerparken, som den 9. januar 

2025 henvendte sig til tilsynet uden at have modtaget svar. Beboeren 

beskriver en alvorlig og vedvarende affaldsproblematik, som ikke blot 

skaber utryghed, men ifølge vedkommende også udgør en 

sundhedsrisiko, bl.a. ved at tiltrække rotter og give fugle adgang til 

affald, som derefter spredes i området.  

På den baggrund vil jeg gerne have følgende belyst: 

1. Har forvaltningen modtaget henvendelsen af 9. januar 2025 om

rengøring i Mjølnerparken, og hvad er status på behandlingen af

denne?

2. Hvilket tilsyn føres aktuelt med affaldshåndtering i Mjølnerparken,

hvor affald står og flyder på gaden, herunder i forhold til Bo-Vita og

andre aktører i området?

3. Hvad vil forvaltningen gøre for at sikre, at affaldsproblemerne bliver

håndteret rettidigt og forsvarligt, så beboerne kan opleve tryghed og

sundhed i deres nærmiljø?

4. Hvad gøres der for, at betalingen af affaldshåndteringen bliver delt

mellem de beboere i området, som rent faktisk bruger dem, så der ikke

er nogle ejendomme, der betaler for andres affald?

Svar 

1. Teknik- og Miljøforvaltningen modtog henvendelse om håndtering af

affald den 9. januar 2025 fra en beboer i Mjølnerparken, nærmere

bestemt afdelingsformanden. Henvendelsen blev samme dag sendt i

høring i Bo-Vita, der den 10. januar 2025 oplyste, at de havde direkte

dialog med afdelingsformanden om håndtering af de udfordringer, der

var bragt op i hans henvendelse.
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Det kan derudover oplyses, at afdelingsformanden den 20. juni 2025 

har fået svar fra souschef Anne-Mette Greve Næsager på henvendelse 

til Teknik- og Miljøudvalget af 10. juni 2025 vedrørende 

affaldshåndteringen i Mjølnerparken. Dette svar er delt med udvalgets 

medlemmer. 

 

2. På baggrund af en henvendelse fra Bo-Vita den 11. juni 2025 

gennemførte Teknik- og Miljøforvaltningen et tilsyn i Mjølnerparken den 

18. juni 2025. Tilsynet resulterede i, at Teknik- og Miljøforvaltningen den 

25. juni 2025 midlertidigt, indtil centralsuget bliver sat i drift, har 

opstillet 10 ekstra affaldsbeholdere af 660 liter til restaffald og 6 ekstra 

beholdere af 660 liter til papaffald. Affaldsbeholderne tømmes to 

gange om ugen. 

 

3. Forvaltningen vurderer, at der med disse tiltag er skabt en midlertidig 

og stabil løsning, indtil det kommende centralsug bliver sat i drift, som 

kan sikre, at affaldet håndteres forsvarligt og uden væsentlig risiko for 

overfyldning. Når kapaciteten er tilstrækkelig og beholdere ikke 

overfyldes, kan lågene lukkes forsvarligt, hvilket minimerer risikoen for 

spredning af affaldet. 

 

4. Det er grundejer, det vil sige Bo-Vita i Mjølnerparkens tilfælde, der 

bliver opkrævet gebyrer for affaldshåndteringen. Gebyret bliver 

opkrævet på baggrund af antallet af boligenheder i ejendommene. 

Gebyrerne opkræves via ejendomsbidragsopgørelsen med 

udgangspunkt i Bygnings- og Boligregistret (BBR). Gebyret for 

restaffald er baseret på typen af beholdermateriel på ejendommen, 

beholdervolumen og tømmefrekvens, mens gebyrerne for alle de 

øvrige typer affald samt genbrugspladsgebyret er det samme for alle 

boligenheder i hele kommunen.   

 

Svaret er offentligt tilgængeligt på https://www.kk.dk/politik/politiske-

udvalg/teknik-og-miljoeudvalget/politikerspoergsmaal-til-teknik-og-

miljoeforvaltningen 

 

Med venlig hilsen 

 

På vegne af Karsten Biering Nielsen, vicedirektør  

Anne-Mette Greve Næsager 

Souschef 

 

 


